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Přehled zpráv uplynulého dne o klíčových událostech na

Blízkém východě a v severní Africe: Sýrie, Izrael, Turecko,

Írán, Irák, Jemen, Egypt a Saúdská Arábie.

Zprávy ze světových zpravodajských kanálů, arabských a

západních zdrojů, včetně uživatelů sociálních sítí. Recenze

obsahují vojenské mapy, fotografie a videa

nejvýznamnějších událostí.

SÝRIE

Náměstek ruského ministra zahraničí Sergej Veršinin a regionální

humanitární koordinátor OSN pro Sýrii Muhannad Hadi ve čtvrtek

diskutovali o „chronickém nedostatečném financování“ programů
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OSN a škodách, které mají jednostranné sankce na mezinárodní

humanitární činnost.

Vershinin a Hadi si vyměnili názory na současnou situaci v Sýrii.

„Problémy chronického nedostatečného financování plánů a

programů OSN byly zvažovány kvůli neschopnosti dárců splnit své

sliby a negativnímu dopadu nezákonných jednostranných sankcí na

mezinárodní humanitární aktivity,“ uvedlo ruské ministerstvo

zahraničí v prohlášení.

Strany diskutovaly o otázkách zajištění implementace rezoluce Rady

bezpečnosti OSN 2672, která předpokládá „nejen prodloužení

přeshraničního zásobování Idlibu o 6 měsíců, ale také brzkou obnovu

civilní infrastruktury, jakož i zřízení udržitelný vnitřní přístup z

Damašku do všech částí Sýrie v koordinaci a po dohodě s vládou

SAR“.

Vojenské delegace Turecka, Ruska a Sýrie budou brzy jednat na

technické úrovni. Oznámil to ve čtvrtek šéf tureckého vojenského

oddělení Hulusi Akar.

„V nadcházejících dnech budou naše delegace jednat na technické

úrovni. Usilujeme o to, abychom dosáhli výsledku,“ cituje vojenské

ministerstvo slova ministra na Twitteru.

Irácký ministr pro vodní zdroje Aung Diab Abdallah a velvyslanec

SAR v Bagdádu Sattam Jadaan Ad-Dandah jednali o perspektivách

rozvoje spolupráce mezi oběma zeměmi v oblasti vodních zdrojů.

Ve svém prohlášení korespondentovi SANA v Bagdádu velvyslanec

vysoce ocenil silné historické vztahy mezi oběma bratrskými zeměmi

a upozornil na potřebu jejich rozvoje ve prospěch obou národů.

Strany podle Ad-Dandaha zvažovaly způsoby, jak zvýšit spolupráci v

oblasti vodních zdrojů s přihlédnutím k tomu, že by to odpovídalo

zájmům Sýrie a Iráku. Je důležité dodržovat jednotný postoj k řešení
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problému nedostatku vody, což je zvláště důležité pro země regionu

po období sucha po dobu několika let. Sucho a teroristické útoky

poškodily zavlažovací zařízení ve dvou zemích.

Abdullah ze své strany vyjádřil připravenost k další společné práci s

cílem zlepšit zavlažovací systémy v Iráku a Sýrii. Tomu napomáhá

pořádání seminářů, workshopů a výměnných návštěv na ministerské

a technické úrovni.

K výbuchu došlo ve čtvrtek ve městě Deraa (správní centrum

stejnojmenné provincie), ležící na jihu Sýrie. Informovala o tom

syrská televizní stanice Al-Ekhbariya. V jedné ze čtvrtí města podle

něj vybuchla nálož v autě. V důsledku výbuchu byli zraněni tři lidé.

Citadela v Aleppu... klenot historie města.

Watch Video At: https://youtu.be/X7r7SQ6q6Uk

Vydatné deště zhoršují utrpení vysídlených lidí na severozápadě

Sýrie.

https://youtu.be/X7r7SQ6q6Uk
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Watch Video At: https://youtu.be/7sMBp7sJREI

Vojenský soud poslal Ruskou ženu na 10,5 roku do vězení za praní a

vaření pro militanty v Sýrii.

Vojenský soud jižního okruhu odsoudil Ruskou Tamaru

Baragunovou na deset a půl roku vězení za napomáhání mezinárodní

teroristické organizaci „Kavkazský emirát“ zakázané v Rusku. Ve

čtvrtek 2. února o tom Lente.ru informovala tisková služba soudu.

Jak soud zjistil, v červnu 2015 odsouzený odešel do Sýrie a připojil se

k militantní skupině, která byla součástí zakázané teroristické

organizace. Stala se řadovou členkou organizace, zabývající se

především pomocí a ošetřováním raněných militantů, vařením a

praním prádla.

V roce 2016 opustila Sýrii a nějakou dobu žila v Turecku a Egyptě,

kde se skrývala před orgány činnými v trestním řízení. Ruské

bezpečnostní síly zadržely Baragunovovou v prosinci 2021. Byla proti

ní zahájena dvě trestní řízení podle článku 205.5 („Účast na činnosti

teroristické organizace“) a 208 („Účast na vojenském konfliktu v

rozporu se zájmy Ruské federace“) Trestního zákoníku Ruské

federace.

https://youtu.be/7sMBp7sJREI
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IZRAEL

Izraelská vláda je znepokojena prohlášením, které 3. února zveřejnil

vysoký komisař OSN pro lidská práva. Politik zejména označil

nedávné události v Izraeli za „nelogickou eskalaci“.

Řekl to izraelský velvyslanec při OSN Meirav Elon-Shahar, informuje

Jewish News Syndicate.

Jak víte, nedávno komisař OSN pro lidská práva Volker Türk vyzval

Izrael a Palestinskou samosprávu, aby „upustily od nelogické

eskalace, která skončila pouze mrtvými těly, zlomenými životy a

úplným zoufalstvím“.

Elon-Shahar poznamenala, že ve svém prohlášení se Turk „ani

neobtěžoval zmínit útoky, které se odehrály minulý týden“.

„Byly to činy palestinského terorismu proti židovskému lidu. Nemá

ani odvahu odsoudit smrt nevinných farníků. Jeho předsudky vůči

Izraeli znamenají, že raději zavírá oči před každodenním

podněcováním a podporou terorismu ze strany Palestinské

samosprávy. To teď musí skončit,“ řekl izraelský velvyslanec při

OSN.

Při Sullivanových a Blinkenových návštěvách byl kladen důraz na to,

aby Jeruzalém zajistil pořádek na Chrámové hoře.

Vysocí američtí představitelé využili své návštěvy Jeruzaléma za

poslední dva týdny k tomu, aby vyzvali Izrael, aby v nadcházejících

týdnech podnikl preventivní kroky, aby zajistil, že muslimský svatý

měsíc ramadán nebude poznamenán dalším krveprolitím.

Informuje o tom list The Times of Israel s odvoláním na dva

americké a izraelské představitele.

Publikace uvádí, že jednání o úsilí o zmírnění napětí jsou stále v rané

fázi. Poradce Bílého domu pro národní bezpečnost Jake Sullivan,

který minulý týden navštívil Izrael, a ministr zahraničí Anthony
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Blinken, který byl tento týden v hlavním městě, nepodali žádné

konkrétní žádosti Izraeli, uvedl izraelský úředník.

Přesto vysoce postavení Bidenovi poradci dali jasně najevo, že tato

záležitost je záležitostí USA, a zeptali se svých izraelských protějšků,

co hodlají udělat.

Americký představitel uvedl, že během návštěv Sullivana a Blinkena

byl kladen důraz na to, aby izraelští představitelé potvrdili, že Izrael

prosadí status quo na Chrámové hoře v Jeruzalémě, kde během

ramadánu roste počet Palestinců.

„Je důvod se domnívat, že násilí bude letos silnější, vzhledem k

tomu, že nová izraelská vláda je ve svých rozhodnutích odvážnější,

ale premiér Netanjahu má také zájem zachovat klid, aby se mohl

soustředit na Írán a normalizaci se Saúdskou Arábií. a to ovlivňuje

jeho výpočty,“ řekl bývalý americký úředník obeznámený s touto

záležitostí.

Izraelský představitel uvedl, že premiér Benjamin Netanjahu na obou

setkáních ujistil představitele USA, že nedovolí porušování zásady, že

muslimové se mohou modlit na Chrámové hoře a nemuslimové

mohou navštívit jen v určitou dobu.

https://youtu.be/HNrQ1pctwZA
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Watch Video At: https://youtu.be/HNrQ1pctwZA

Izraelský premiér Benjamin Netanjahu očekává, že na setkání s

francouzským prezidentem Emmanuelem Macronem projedná

společné akce proti Íránu. Šéf izraelské vlády to oznámil před

odletem do Paříže, uvedla jeho kancelář.

„Teď se setkám s francouzským prezidentem Emmanuelem

Macronem. Hlavním tématem našeho rozhovoru bude samozřejmě

Írán a společné úsilí v boji proti jeho agresi a jeho touze po jaderných

zbraních,“ řekl Netanjahu.

Během návštěvy Paříže se podle svých slov setká také se zástupci

francouzské podnikatelské komunity, „kteří mají zájem investovat v

Izraeli“ a promluví s místní židovskou komunitou.

Netanjahu dodal, že Izrael se těší na „rozšíření okruhu míru“ se

sousedními zeměmi. Premiér v této souvislosti zdůraznil, že se dříve

ve čtvrtek zúčastnil slavnostního otevření čadské ambasády v Izraeli.

"Budeme pokračovat v rozšiřování a prohlubování kruhu míru s

dalšími zeměmi, blízkými i vzdálenými," ujistil izraelský premiér.

Watch Video At: https://youtu.be/KmNrTlNM3C8

https://youtu.be/HNrQ1pctwZA
https://youtu.be/KmNrTlNM3C8
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Podpora Moskvy ze strany Teheránu by mohla vést k sankcím proti

Íránu. Po schůzce s izraelským premiérem Benjaminem

Netanjahuem, která se ve čtvrtek uskutečnila v Elysejském paláci, to

uvedl francouzský prezident Emmanuel Macron.

"Prezident Macron řekl, že íránská podpora Rusku by mohla ohrozit

Írán sankcemi a zvýšenou izolací," uvedl Elysejský palác v komuniké

zveřejněném v pátek po diskusi.

Macron a Netanjahu se také shodli na společném úsilí o „překonání

důsledků konfliktu na Ukrajině“ a „vyjádřili obavy z destabilizačních

aktivit Íránu na Blízkém východě“.

Francouzský prezident Emmanuel Macron vyjádřil znepokojení před

izraelským premiérem Benjaminem Netanjahuem ohledně plánů

izraelské vlády provést reformu soudnictví v zemi. Jak v pátek

informoval list The Times of Israel, francouzský vůdce na toto téma

upozornil ve čtvrtek večer během setkání s Netanjahuem v

Elysejském paláci.

Podle publikace se v oficiálním prohlášení Elysejského paláce,

rozesílaném po jednání, téma izraelské soudní reformy nijak

nezmiňuje, nicméně zdroje The Times of Israel ve francouzských

politických kruzích potvrdily, že toto téma bylo nastoleno během

rozhovor mezi Macronem a Netanjahuem. Prezident republiky podle

nich řekl izraelskému premiérovi, že pokud Netanjahuův kabinet

neupraví své plány na reformu soudnictví, "Paříž bude nucena dojít k

závěru, že Izrael se vzdálil běžnému chápání demokracie."

Podle listu The Times of Israel Macron v rozhovoru s Netanjahuem

výslovně vyjádřil své znepokojení nad izraelskou reformou, podle

francouzského prezidenta „hrozí podkopáním moci Nejvyššího

soudu, který je jedinou protiváhou vládě. " Macron řekl, že

navrhovaná reforma „otevírá krizi bezprecedentní od zrodu

[židovského] státu v roce 1948,“ napsal list.



9/54

Francouzský prezident Emmanuel Macron a izraelský premiér

Benjamin Netanjahu v pátek večer ukončili schůzku v Paříži, aby

projednali opatření proti Íránu. Informoval o tom úřad šéfa izraelské

vlády.

„Premiér Benjamin Netanjahu se dnes večer v Elysejském paláci

setkal s francouzským prezidentem Emmanuelem Macronem. Oba

vůdci dlouze diskutovali o způsobech, jak čelit íránské jaderné

hrozbě. Premiér Netanjahu zdůraznil, že zadržování Íránu a jeho

satelitů na Blízkém východě musí být posíleno. Vyzval také k uvalení

významných sankcí na íránský režim a zařazení Sboru islámských

revolučních gard (elitní jednotky íránských ozbrojených sil) na

seznam teroristů EU.

Kromě toho, jak poznamenal úřad, účastníci jednání „diskutovali o

situaci v regionální aréně ao potřebě udržet stabilitu v regionu,

zejména v Libanonu“. Navíc se dotkli tématu "rozšíření okruhu

světa" o židovský stát a sousední arabské země, dodal úřad.

Premiér Benjamin Netanjahu se v pátek 3. února setkal s vysokými

představiteli francouzské židovské komunity.

Informuje o tom portál Maariv.

Schůzka se uskutečnila po dialogu s francouzským prezidentem

Emmanuelem Macronem.

„V našich pozicích je velká náhoda. To neznamená, že jsou stejní, ale

ve výkladu je shoda okolností,“ řekl Netanjahu.

Uprostřed obvinění z poškození izraelské ekonomiky v důsledku

postupu reformy soudnictví premiér poznamenal, že se již dříve

setkal s francouzskými podnikateli, kteří podle jeho slov „vyjádřili

důvěru v izraelskou ekonomiku“. Dodal také, že „Izrael je velmi silný

na globální ekonomické mapě.

Netanjahu také upozornil na problém francouzské židovské imigrace

do Státu Izrael.
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„Každý Žid, ať je kdekoli, má právo rozhodnout, jaká je jeho osobní

budoucnost, ale každý by měl vědět, že pokud se bude chtít

repatriovat do Státu Izrael, přivítáme je s otevřenou náručí a

červeným kobercem,“ uvedl předseda vlády .

Watch Video At: https://youtu.be/eT4DGfVl25g

Podle dokumentu založeného na údajích z evidence obyvatel

izraelského ministerstva vnitra žilo k 1. lednu v Judeji a Samaří 502

991 Židů. Židovská populace v Judeji a Samaří vzrostla o 15,5 % ve

srovnání s lednem 2018.

Podle aktuálních údajů zpráva předpovídá, že židovská populace v

Judeji a Samaří překročí 600 000 do roku 2030, 700 000 do roku

2035 a jeden milion do roku 2047. Podle zprávy tvoří více než 500

000 Židů žijících v Judeji a Samaří 12 % všech Židů v Izraeli.

Vláda premiéra Benjamina Netanjahua před svou inaugurací

zveřejnila seznam politických pokynů, které zahrnují závazek

podporovat osídlování v celé zemi.

„Židovský lid má výhradní a nezcizitelné právo na všechny části

Země Izrael. Vláda bude podporovat a rozvíjet osídlení všech částí

Země Izrael – Galileje, Negevu, Golanských výšin, Judeje a Samaří,“

https://youtu.be/eT4DGfVl25g
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píše se v dokumentu.

Izrael a Súdán dokončily jednání o dohodě o normalizaci

bilaterálních vztahů, dokument by měl být podepsán ihned po

vytvoření civilní vlády v Arabské republice. Uvádí to prohlášení

izraelského ministerstva zahraničí, které bylo zveřejněno ve čtvrtek

večer po návštěvě ministra zahraničních věcí židovského státu Eliho

Cohena v Chartúmu.

Izrael a Súdán jsou „na cestě k podpisu mírové dohody,“ uvedlo

ministerstvo. Ministr zahraničí Eli Cohen dnes uskutečnil

historickou návštěvu Chartúmu, hlavního města Súdánu, během níž

se setkal s předsedou Přechodné suverénní rady Súdánu Abdel

Fattahem Al-Burhanem za účelem podepsání mírové smlouvy se

Súdánem. rok,“ stojí v prohlášení.

„Během návštěvy, která se uskutečnila se souhlasem Spojených států,

strany finalizovaly text dohody [o normalizaci vztahů]. Očekává se, že

ceremoniál podpisu se uskuteční po předání moci v Súdánu civilní

vládě, která bude vytvořena jako součást probíhajícího procesu

přechodu,“ uvedlo izraelské ministerstvo zahraničí.

Podle izraelského ministerstva zahraničí může k oficiálnímu podpisu

smlouvy dojít „za pár měsíců“. "Podpis mírové dohody otevře dveře k

navázání vztahů [Izraela] s dalšími zeměmi na africkém kontinentu a

posílení stávajících vazeb se státy tohoto kontinentu," uvedlo

izraelské ministerstvo zahraničí.

Hamás včera ve čtvrtek odsoudil návštěvu izraelského ministra

zahraničí v Chartúmu a hnutí vidělo, že rozhodnutí súdánského

vedení normalizovat vztahy s Izraelem je odklon od historického

postoje súdánského lidu, který normalizační přístup odmítá.
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Watch Video At: https://youtu.be/wYNpne4ABUw

Izraelský ministr financí, vůdce Náboženské sionistické strany

Bezalel Smotrich podepsal konfiskaci asi 32 milionů dolarů daňových

příjmů kvůli palestinské samosprávě.

Watch Video At: https://youtu.be/6yXjgx7Ju-Q

Izraelské bezpečnostní síly zadržely 17 Palestinců podezřelých z

účasti na teroristických aktivitách při nočních raziích na západním

břehu Jordánu. Oznámila to ve čtvrtek armádní tisková služba.

https://youtu.be/wYNpne4ABUw
https://youtu.be/6yXjgx7Ju-Q
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"Izraelské obranné síly, Všeobecná bezpečnostní služba a pohraniční

policie provedly dnes večer aktivity s cílem zatknout 17 hledaných

podezřelých v Judeji a Samaří (izraelské označení pro Západní břeh

Jordánu)," stojí v prohlášení.

Tisková služba mimo jiné uvedla, že byly provedeny razie ve městech

Hebron, Nábulus a Qalqilya a také v řadě vesnic a měst na Západním

břehu Jordánu, v některých oblastech byly slyšet výstřely a došlo ke

střetům. Poblíž města Jenin střílely v noci neidentifikované osoby na

stanoviště izraelské armády, dodala armáda. Mezi vojenským

personálem nebyly hlášeny žádné zranění, poznamenala tisková

služba.

Watch Video At: https://youtu.be/UYxXBz26zxY

https://youtu.be/UYxXBz26zxY
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Watch Video At: https://youtu.be/EeYdHIL3XlY

Palestinec byl zabit v pátek večer při potyčce s izraelskými silami

poblíž kontrolního stanoviště jižně od města Nábulus na Západním

břehu Jordánu. Oznámilo to ministerstvo zdravotnictví Palestiny na

oficiální stránce resortu na Facebooku (v Ruské federaci zakázaný;

vlastněný korporací Meta, která je v Ruské federaci uznávána jako

extremistická).

Izraelci podle ministerstva stříleli na Araba živé kulky. Byl převezen

do nemocnice, kde na následky zranění zemřel. Podle palestinské

tiskové agentury WAFA bylo několik dalších lidí zraněno při střetech

s izraelskými bezpečnostními silami ve vesnici Beit Dajan jižně od

Nábulusu.

Podle ministerstva zdravotnictví se od začátku roku počet obětí

izraelské agrese zvýšil na 36. V roce 2022 bylo v důsledku střetů s

Izraelci zabito 224 Arabů. 

https://youtu.be/EeYdHIL3XlY
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Watch Video At: https://youtu.be/LkWI0J0YOXY

Dne 2. února zadržely síly Shin Bet dva arabské izraelské občany,

kteří jsou podezřelí ze špionáže pro Hizballáh. Informuje o tom 9.

kanál.

Prostřednictvím sociální sítě TikTok je naverboval Salah Saveti, který

je bývalým bojovníkem libanonské teroristické organizace Hizballáh.

Vystupoval pod pseudonymem „Abu Hasan“ a hledal komplice mezi

Araby, kteří žili ve východním Jeruzalémě, Judeji a Samaří.

Náborář dokázal kooptovat dva zmíněné držitele izraelského

občanství, kteří žijí v Jeruzalémě. Sbírali informace pro „Abu

Hasana“, včetně fotografování různých objektů.

Shin Bet popsal metodu použitou agentem Hizballáhu. Nejprve

jednoduše zahájil konverzaci na TikTok ohledně situace v Jeruzalémě

a palestinsko-izraelského konfliktu. V průběhu času Saveti navrhl

přechod na bezpečnější telegramový messenger.

Pak mě požádal, abych provedl úkoly, které na první pohled vypadaly

nevinně. Vyfoťte například nějaký předmět, a ne nutně vojenský.

Potřeboval například snímky civilních objektů pořízených

naverbovanými občany k plánování teroristických útoků.

https://youtu.be/LkWI0J0YOXY
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O něco později začal „Abu Hasan“ připravovat účastníky rozhovoru,

aby nezávisle spáchali teroristické útoky. Terorista z Hizballáhu

nevzal v úvahu škody, které rekrutům a jejich rodinám hrozí.

Izraelské obranné síly (IDF) zahájily nálety v pásmu Gazy. Oznámila

to ve čtvrtek armádní tisková služba.

"V současné době IDF útočí v Gaze," uvedla twitterová stránka

izraelské armády.

Později armádní tisková služba oznámila, že Izraelské obranné síly

provádějí nálety na zařízení Hamasu spojené s výrobou zbraní.

Armáda uvedla, že „stíhačky zaútočily na zařízení na výrobu a

skladování chemických surovin používaných k výrobě raket

teroristickou organizací Hamas a na zařízení na výrobu zbraní, které

se nachází v centru pásma Gazy“.

"Útok byl proveden v reakci na odpálení rakety zachycené systémy

protivzdušné obrany z území pásma Gazy na izraelské území," uvedla

armáda.

Armáda obvinila z leteckých útoků na pásmo Gazy radikální

palestinské hnutí Hamas a poznamenala, že „je to [Hamas], kdo

zaplatí cenu za narušení bezpečnosti Státu Izrael“.
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Watch Video At: https://youtu.be/xr1ervMspQ4

Watch Video At: https://youtu.be/3Vnn0pJJq2M

V pátek IDF oznámila odstranění dvou důstojníků z brigády Judea a

Golani z jejich velitelských stanovišť. Důstojníci budou potrestáni za

hromadnou rvačku, kterou vojáci uspořádali na kontrolním

stanovišti Harsina u Hebronu. Velitelé brigády Golani a 51. četa

judejské brigády byli napomenuti a zástupci velitelů byli odvoláni ze

svých funkcí.

https://youtu.be/xr1ervMspQ4
https://youtu.be/3Vnn0pJJq2M
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Na stole náčelníka generálního štábu ležela včera zpráva o zjištěních

armádního vyšetřování incidentu. Uvádí se, že zástupce velitele 51.

čety judejské brigády urazil zástupce velitele brigády Golani a nazval

ho „golanchik ars“ (obtížně přeložitelné nadávky, blízké ruskému

„gopnik“ nebo „neotesaný boor“. “, ale obsahuje také náznak

východního původu).

V reakci na to uražený důstojník zakázal svým vojákům pustit vojáky

judské brigády a strhla se rvačka. Video z ostudné scény kolovalo po

sociálních sítích, tisková služba IDF oznámila zahájení vyšetřování.

Americký občan byl zadržen ve čtvrtek v Jeruzalémě za pokus o

vandalismus v jednom z křesťanských kostelů ve Starém Městě.

Informovala o tom tisková služba izraelské policie.

"Po obdržení signálu dnes ráno izraelská policie zadržela amerického

turistu podezřelého z vandalismu na sochu v kostele v

jeruzalémském Starém městě," stojí v prohlášení.

Strážci zákona poznamenali, že podezřelý byl společným úsilím

policie a církevní bezpečnosti dopaden při činu. Útočník, 40letý

americký turista, vstoupil do chrámu a rozbil jednu z tamních soch,

uvedla tisková služba.

„Podezřelý byl převezen na policejní služebnu k výslechu. V současné

době probíhá vyhodnocení jeho duševního zdraví,“ uvedla policie.

„Izraelská policie bere škody na náboženských institucích a místech

velmi vážně. Policie bude i nadále rozhodně jednat proti násilí a

vandalismu na posvátných místech všech náboženství,“ zdůraznila

tisková služba.

Kanál 12 izraelské televize distribuoval video z místa incidentu, které

ukazuje, že útočníkovi se podařilo srazit z podstavce sochu Ježíše

Krista, která byla uvnitř kostela. Incident se odehrál v kostele

Zavržení, římskokatolickém kostele v muslimské čtvrti Jeruzaléma,



19/54

který je součástí františkánského kláštera Flagellation. Chrám byl

postaven na místě, kde podle legendy vzal Ježíš Kristus svůj kříž

poté, co byl odsouzen k smrti ukřižováním.

Watch Video At: https://youtu.be/xcAyIz2WOls

Mezinárodní kulatý stůl věnovaný 80. výročí vítězství sovětských

vojsk v bitvě u Stalingradu a věnovaný otázkám vlastenecké výchovy

mládeže se konal v pátek v Sergievsky Compound v Jeruzalémě.

Diskuse se zúčastnil zejména ruský velvyslanec v Izraeli Anatolij

Viktorov, běloruský velvyslanec v židovském státě Jevgenij Vorobjov,

zástupci izraelských a ruských veřejných organizací, Denis

Parkhomčuk, ředitel Ruského domu v Tel Avivu, řekl zpravodaji

TASS.

„Ruský velvyslanec Anatolij Viktorov ve svém projevu upozornil na

důležitost uchování historické paměti a zprostředkování historické

pravdy mladé generaci a také poznamenal, že Rusko a Izrael mají v

této oblasti plné vzájemné porozumění a podporu,“ řekl

Parkhomčuk.

Hlavním tématem kulatého stolu, který k 80. výročí vítězství v bitvě

u Stalingradu uspořádal Ruský dům spolu s ruskou ambasádou v

Izraeli, byly podle něj „hrdinské stránky Velké vlastenecké války jako

https://youtu.be/xcAyIz2WOls
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základ pro vlastenecké vzdělávání mládeže v Rusku i v zahraničí“.

Během diskuse účastníci hovořili o řadě muzejních a vzdělávacích

projektů v oblasti uchovávání historické paměti, poznamenal

Parkhomchuk. Konkrétně byl představen příběh o projektu

Stalingradská hvězda Davidova, který je realizován od roku 2020.

„Výstava, která vznikla jako výsledek tohoto projektu v ruštině a

hebrejštině a vypráví o roli židovských vojáků a civilistů ve vítězství v

bitvě u Stalingradu, bude předvedena Ruským domem v mnoha

městech Izraele,“ řekl mluvčí agentury.

Kromě toho byla představena elektronická výstava "The Ice Loop of

Stalingrad", připravená Muzeem vítězství na Poklonnaya Gora

speciálně k 80. výročí bitvy u Stalingradu, poznamenal

Parkhomchuk. „Účastníci kulatého stolu z Izraele a Ruska – z

Moskvy, Volgogradu – souhlasili s pokračováním kontaktů a účastí

na společných akcích pro zachování historické paměti,“ uvedl šéf

Ruského domu v Tel Avivu. „Téma našeho kulatého stolu – výchova

mládeže – je nyní jedno z nejrelevantnějších, zaměřil se na to i náš

prezident včera [na setkání se zástupci vlasteneckých a

mládežnických organizací ve Volgogradu],“ dodal Parkhomchuk.

ÍRÁN

Íránský prezident Ebrahim Raisi navštíví řadu zemí Latinské

Ameriky včetně Nikaraguy. Oznámil to v pátek íránský ministr

zahraničí Hossein Amir Abdollahian.

„Íránský prezident Ebrahim Raisi plánoval navštívit řadu

latinskoamerických zemí včetně Nikaraguy,“ citovala ISNA ministra

zahraničí.

Abdollahian to uvedl na návštěvě Nikaraguy, odkud odjel do

Venezuely. "My v Íránu podporujeme úsilí Nikaraguy o sociálně-

ekonomický rozvoj a jsme otevření rozšiřování bilaterálních vztahů v
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různých oblastech s touto bratrskou zemí," řekl íránský ministr

zahraničí na setkání s nikaragujským prezidentem Danielem

Ortegou.

Americké úřady přidaly na sankční seznam členy představenstva

íránského výrobce dronů Paravar Pars. Oznámilo to v pátek americké

ministerstvo financí.

„Americké ministerstvo financí Úřadu pro kontrolu zahraničních

aktiv (OFAC, odpovědné za vymáhání omezujících opatření) dnes

přidalo do rejstříku osm vedoucích pracovníků Paravar Pars,

společnosti se sídlem v Íránu, která byla dříve sankcionována USA a

Evropskou unií. pro výrobu bezpilotních vzdušných prostředků. Série

Shahed pro letecké síly Sboru islámských revolučních gard (IRGC,

elitní jednotky íránských ozbrojených sil),“ píše se ve zprávě.

Je třeba poznamenat, že jeden z vůdců íránské společnosti již byl pod

americkými sankcemi, nyní proti němu byla zavedena další omezení.

Dvě íránské lodě byly také pod americkými sankcemi.

Zařazení na sankční seznam znamená zmrazení majetku ve

Spojených státech a zákaz americkým občanům nebo společnostem

obchodovat s jejich obžalovanými.

Zpráva Mezinárodní agentury pro atomovou energii (MAAE) o

íránském jaderném zařízení ve Fordow je založena na zastaralých

informacích a chybném úsudku inspektora MAAE. Oznámil to ve

čtvrtek oficiální zástupce Íránské organizace pro atomovou energii

(AEOI) Behruz Kamalvandi.

V předvečer MAAE podle agentury Reuters oznámila, že aktivity v

íránském jaderném zařízení ve Fordow jsou v rozporu se závazky,

které převzal Teherán. „Generální ředitel MAAE Rafael Grossi je

znepokojen tím, že Írán provedl významné změny v informacích o

konstrukci závodu na obohacování paliva ve Fordow, pokud jde o

výrobu vysoce obohaceného uranu, aniž by to agentuře předem

oznámil,“ citovala agentura výňatek ze zprávy organizace. . Zejména
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překvapivá inspekce MAAE v jaderném zařízení Fordow zjistila

nedeklarovanou změnu ve spojení mezi dvěma kaskádami centrifug

IR-6, které obohacují uran až na 60 %.

"Poslali jsme dopis MAAE o aktivitách ve Fordow," citovala ISNA

Camalvandiho. — Jeden z inspektorů MAAE chybně informoval o

údajně neohlášených změnách Íránu ve výrobním postupu v závodě

na obohacování paliva ve Fordow. Na místě byli přítomni další

inspektoři a po podání vysvětlení zmíněný inspektor své pochybení

uznal. Problém byl vyřešen po dohodě se sekretariátem MAAE.

Předběžné vyšetřování útoku na zařízení íránského ministerstva

obrany v Isfahánu ukázalo, že za útok je odpovědný Izrael. Uvedl to

stálý představitel islámské republiky při OSN Amid Said Iravani,

informovala ve čtvrtek ISNA.

„[Výsledky] předběžného vyšetřování naznačují, že za teroristický

útok na objekt ministerstva obrany ve městě Isfahán je odpovědný

sionistický režim (myšleno Izrael), činy tohoto režimu porušují

mezinárodní právo a jsou odsouzeny,“ řekl Iravani. v dopise

zaslaném generálnímu tajemníkovi OSN a předsedovi Rady

bezpečnosti světové organizace.

„Írán má legitimní a nezcizitelné právo zajistit svou národní

bezpečnost a tvrdě reagovat na jakoukoli hrozbu nebo provinění

sionistického režimu, kdykoli to bude považovat za nutné,“ zdůraznil

Iravani. Íránský vyslanec podle agentury vyzval Radu bezpečnosti

OSN, aby odsoudila agresivní prohlášení izraelských úřadů.
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Watch Video At: https://youtu.be/8hl6VmSfwX0

Za útokem dronů na vojenský závod íránského ministerstva obrany

ve městě Isfahán může stát radikální opoziční skupina Mojahedin-e

Khalq (Organizace mudžahedínů íránského lidu), kterou Teherán

považuje za teroristickou. Mehran Kamrava, profesor veřejné správy

na Georgetown University v Kataru, vyjádřil tento názor v rozhovoru

s korespondentem agentury TASS.

„Nejlogičtější vysvětlení podle mého názoru ukazuje na organizaci

Mudžahedín-e-Hulk, která má samozřejmě podporu Saúdské Arábie

a Izraele s americkou účastí,“ odpověděl Kamrava na otázku, koho

považuje za zapojeného do útok..

Expert také zpochybnil důvěryhodnost zpráv, že útok na vojenský

objekt v Isfahánu mohly provést Spojené státy nebo Izrael.

"Skutečnost, že 'američtí představitelé' tak rychle sdělili médiím, že

do útoku byl zapojen Izrael, nebo že to byly samotné USA, má

odvrátit pozornost od skutečného viníka," řekl Kamrava. Úder by

vedl k mnohem vážnější destrukci, pokud by se na jeho organizaci

podílely izraelské síly.

https://youtu.be/8hl6VmSfwX0
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Podle odborníka tato událost pravděpodobně nebude mít vážné

následky a nevyvolá eskalaci v regionu. „Nemyslím si, že to bude mít

stejný význam jako například atentát na [velitele speciálních

jednotek Quds Islámských revolučních gard] generála [Qassema]

Soleimaniho. Určitě ale bude hrát důležitou roli ve strategických

kalkulacích a reakci Íránu,“ zdůraznil Kamrava.

Mujahedin-e Khalq je levicová radikální organizace, která se od

založení islámské republiky otevřeně staví proti íránským úřadům.

Příznivci skupiny zorganizovali v Íránu řadu teroristických akcí,

včetně atentátu na druhého prezidenta země Mohammada Aliho

Rajaie v roce 1981. Za vlády Saddáma Husajna organizace působila z

území Iráku a byla nasazena ve válce proti Íránu. „Mujahedin-e-

Hulk“ byl uznán za teroristu nejen v Íránu, ale i v některých

západních zemích, následně jej ale Spojené státy a Evropská unie

odstranily ze svých černých listin.

Íránské úřady jsou připraveny podat u mezinárodního soudu žalobu

na Pákistán ve výši 18 miliard dolarů za zdržování výstavby jeho části

plynovodu Mir spojujícího sousední země.

Teherán vydal v lednu Islámábádu ultimátum, že žaloba půjde

okamžitě k soudu, pokud pákistánská část ropovodu nebude

postavena do února až března 2024, uvedl ve čtvrtek list Daily

Pakistan.

Pákistánská státní společnost Interstate Gas Systems a Iranian

Iranian Gas Company podepsaly dohodu o výstavbě plynovodu již v

roce 2009. Pákistán se podle jejích podmínek zavázal postavit svůj

800 km úsek plynovodu, ale jeho výstavba probíhá již 14. rokem,

zatímco íránský úsek k hranici s Pákistánem je již dávno postaven a

připraven k provozu.

Pákistánská vláda již dříve informovala Írán, že kvůli tlaku USA a

protiíránským mezinárodním sankcím nemůže v projektu

pokračovat, ale i přes ně je odhodlána postavit svůj úsek do roku
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2024.

Plynovod Mir o celkové délce 2,7 tisíce km a nákladech 1,5 miliardy

dolarů se měl podle prvotního projektu táhnout z Íránu přes Pákistán

až do Indie. Zahájení provozu bylo plánováno na rok 2014. Stavba se

ale zpozdila poté, co se Indie kvůli vysokým rizikům odmítla na

projektu podílet s odkazem na problémy se zajištěním bezpečnosti

plynovodu v pákistánské části.

Íránská část plynovodu Mir je položena z naleziště plynu v oblasti

Eseluye podél pobřeží Perského a Ománského zálivu k hranici s

Pákistánem. V této zemi by měl plynovod procházet námořním

přístavem Gwadar, odkud by měl být plyn dodáván spotřebitelům v

centrálních regionech. Průtoková kapacita plynovodu v rámci

projektu je 21,5 milionu metrů krychlových. m za den.

Írán vyvinul program rozvoje vesmírných sil, který počítá se

zvýšením hmotnosti družic vypouštěných na blízkou oběžnou dráhu

až na 4 tuny a zajištěním možnosti jejich uvedení na geostacionární

dráhu. Uvedl to v pátek oficiální zástupce vesmírné skupiny

íránského ministerstva obrany Seyyed Ahmad Hosseini.

„Ministerstvo obrany v minulosti vypustilo na oběžnou dráhu čtyři

satelity v různých časech,“ citoval ho Fars. - Ale v podstatě se jednalo

o zařízení o hmotnosti do 50 kg, která se zobrazovala ve výšce 250-

450 km. Naše potřeby nyní diktují potřebu vypustit satelity o

hmotnosti od 100 kg do 4 tun na oběžnou dráhu blízko Země a

umístit je na oběžnou dráhu do výšky 36 tisíc km (geostacionární

dráha). „Plánuje se, že za čtyři roky bude mít íránské ministerstvo

obrany veškerý potřebný rozsah satelitů, nosných raket,

kosmodromů a orbitálních stanic. V oblasti zlepšování nosných raket

pracujeme na modernizaci produktů Simurg a Zul-Jana, jejíž

výsledky budou brzy zveřejněny,“ dodal.
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"V letošním roce (podle íránského kalendáře to začalo 21. března

2022) byla úspěšně otestována kosmická loď Saman vyvinutá

Institutem pro výzkum vesmíru a určená k přesunu satelitů z jedné

oběžné dráhy na druhou," řekl Hosseini. — Máme v úmyslu

dosáhnout schopnosti vypustit až 10 družic současně. Proto padlo

rozhodnutí o vytvoření nového kosmodromu v oblasti Chabahar na

jihovýchodě země, vedle stávajícího v provincii Semnan. Probíhá

návrh nové nosné rakety Sorush, která by měla zajistit vynášení

družic na geostacionární dráhu a jejíž první start je plánován na roky

2025-2027.

Írán zahájil svůj vesmírný program v roce 2004. Je to jedna z devíti

zemí světa produkujících satelity spolu s Ruskem a Spojenými státy.

Írán je jedním z 24 zakládajících členů Výboru OSN pro mírové

využívání vesmíru, založeného v roce 1959.

V roce 2017 bylo v Íránu otevřeno vesmírné středisko Imáma

Chomejního, které má řešit problémy národního leteckého průmyslu.

Centrum je schopno připravovat, vypouštět, sledovat a řídit let

kosmických lodí na nízké oběžné dráze Země.

Íránský parlament připravuje návrh zákona, který zabrání

poskytování sociálních služeb ženám, které nenosí hidžáb, řekl v

pátek Musa Ghazanfarabadi, předseda parlamentní komise pro

soudní a právní záležitosti.

„V současné době, stejně jako dříve, se připravuje návrh zákona na

kontrolu dodržování hidžábu v autech. Ženám, které nenosí hidžáb,

budou opět zasílány SMS (že to, že nenosily hidžáb, zaznamenala

policie) ... Brzy navíc začne platit návrh zákona a program, podle

kterého jsme identifikuje ženy, které nenosí šátek na chodcích

pomocí kamerových systémů, přechodů a jiných veřejných míst, aby

na ně podaly přestupek. V důsledku toho nebudou těmto jedincům

poskytovány sociální služby,“ citoval Khabar Online

Gazanfarabadiho.
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Podle úřednice v první fázi dostane porušovatel SMS s upozorněním,

ve druhé fázi jí bude uložena pokuta. Její národní průkaz (v Íránu jde

o doklad totožnosti) bude do zaplacení pokuty zablokován, takže

nebude moci využívat žádné sociální služby.

Íránský režisér Panahi byl propuštěn z vězení Evin dva dny poté, co

držel hladovku, píše IndieWire. Cítí se dobře.

Zatčen byl v létě 2022, když se přišel na prokuraturu dozvědět o

osudu dalšího filmaře Mohammeda Rasoulofa. Panahi byl v roce

2010 odsouzen na šest let za „protivládní aktivity“. Pak si ale ředitel

nemusel odpykat trest za mřížemi.

V roce 2000 obdržel Panahi hlavní cenu filmového festivalu v

Benátkách za film „Kruh“, v roce 1995 cenu za debut na filmovém

festivalu v Cannes za film „Bílý míč“. V roce 2006 byl oceněn

Stříbrným medvědem na Berlinale za ofsajd.

Termín návštěvy íránského ministra zahraničí Hosseina Amira

Abdollahiana v Rusku se řeší. TASS to v pátek řekl Zamir Kabulov,

zvláštní zástupce prezidenta Ruské federace pro Afghánistán, ředitel

druhého odboru Asie na ministerstvu zahraničí.

„[Návštěva íránského ministra zahraničí v Rusku] se očekává. Datum

se zpracovává. Zatím jsme nedostali odpověď, nemohu nic potvrdit,

ale v zásadě se to očekává,“ odpověděl na relevantní otázku.

Jednání mezi šéfy ministerstev zahraničí Ruska a Íránu byla

naplánována na 17. ledna v Moskvě. Později ruské ministerstvo

zahraničí agentuře TASS sdělilo, že jednání byla po dohodě stran

odložena na později.

IRÁK

Irácký premiér Mohammed al-Sudani vedl v pátek telefonický

rozhovor s americkým prezidentem Joem Bidenem, během kterého

se strany dohodly, že irácké území by nemělo být na pozvání jejích
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úřadů využíváno k útokům na sousední země nebo mezinárodní

koaliční síly umístěné v Arabské republice. .. Informovala o tom

tisková služba iráckého premiéra na Twitteru.

"Premiér a prezident se shodli, že stabilita v regionu závisí na

stabilitě Iráku a že jeho území by nemělo být využíváno k útokům na

sousední země nebo poradce mezinárodní koalice, kteří jsou v Iráku

na pozvání vlády," uvedl tisk. servis řekl..

Podle zdrojů Al-Hadath diskutoval Biden s al-Sudani o útoku na

vojenskou základnu USA a západní koalice v syrském pohraničním

městě Al-Tanf (250 km od Damašku), na které na konci minulého

měsíce zaútočil neznámý bezpilotních letounů. Podle jedné verze

útok provedly proíránské formace bojující na straně syrské armády.

Televizní kanál Al Arabiya v pátek s odvoláním na zdroje uvedl, že

drony byly odpáleny z iráckého území. V tomto ohledu Washington

informoval Bagdád o nutnosti zabránit ozbrojeným skupinám v

provádění podobných operací proti silám mezinárodní koalice v Sýrii

nebo Iráku.

Čína vyzvala k podpoře úsilí Iráku v boji proti terorismu a vyjádřila

svou připravenost spolupracovat s mezinárodním společenstvím, aby

významně přispěla k dosažení dlouhodobého míru a stability v této

zemi a regionu. Informovala o tom tisková agentura Xinhua s

odvoláním na Dai Binga, zástupce stálého představitele Čínské lidové

republiky při OSN.

Stálý představitel na zasedání Rady bezpečnosti OSN o Iráku

poznamenal: "Mezinárodní společenství musí nadále podporovat

Irák v boji proti terorismu, zejména s cílem eliminovat extremistické

teroristické síly - ISIS - a zabránit jejich návratu a šíření." Velký

význam přikládá světovému úsilí o upevnění těžce vybojovaných

úspěchů v boji proti terorismu.
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Čína je podle něj skutečným přítelem Iráku. Peking bude i nadále

zastávat pevné stanovisko při respektování národní suverenity,

nezávislosti a územní celistvosti Iráku.

Pensylvánská univerzita oznámila, že archeologové v jižním Iráku

objevili pozůstatky starověké krčmy s jídlem, která je stará téměř

5000 let. Nález nám umožňuje pochopit život obyčejných lidí, kteří

žili v neelitní městské oblasti v jihozápadní Asii kolem roku 2700

před naším letopočtem.

Uvnitř komunitní jídelny, která zahrnovala venkovní prostor a

kuchyni, našli vědci z University of Pennsylvania a University of Pisa

troubu, kameninovou ledničku, lavičky a nádoby na skladování

potravin. Našli také desítky misek ve tvaru kužele, které obsahovaly

zbytky ryb.

Hospoda byla objevena v Lagashi, archeologickém nalezišti o rozloze

1 000 akrů, které bylo rušným průmyslovým centrem s velkým

počtem obyvatel během raného dynastického období. Učenci

poznamenávají, že Lagash byl jedním z největších a nejstarších měst

v celé jižní Mezopotámii. Archeoložka Holly Pittman z University of

Pennsylvania poznamenává: „To místo mělo velký politický,

ekonomický a náboženský význam. Domníváme se však také, že

Lagaš byl významnou osadou se snadným přístupem k úrodné půdě a

lidmi oddanými intenzivní řemeslné výrobě.

Archeologové provádějí poslední kolo vykopávek v Lagashi od roku

2019, ale výzkum na místě se datuje až do 30. let 20. století. Během

posledních čtyř let vědci použili řadu špičkových metod k lepšímu

pochopení místa, včetně snímků z dronů a magnetometrické analýzy.

Také sbírali a studovali vzorky sedimentů z hloubky 25 metrů, aby

pochopili geologický a geofyzikální vývoj místa v průběhu let. Zaid

Alravi, projektový manažer Lagash v Penn Museum, řekl:
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"To není jako starověká archeologie v Iráku." Nebudeme hledat velké

pohřební mohyly v naději, že najdeme starý chrám. Používáme naše

metody a poté na základě vědecké priority hledáme to, co si myslíme,

že poskytne důležité informace k vyplnění mezer ve znalostech v této

oblasti... Během vykopávek analyzujete a vytvoříte příběh, který se,

jak doufáme, přiblíží realitě minulosti.

Mezi další objevy na místě patří oblast, kde dávní obyvatelé města

vyráběli keramiku, doplněnou šesti keramickými pecemi, lavicemi a

stolem. Našli také domácí ubytování, které zahrnovalo toaletu a

kuchyňku.

EGYPT

Člen Občanské komory Ruské federace (OP) z Krymu Ivan Abazher

se setkal s kapitánem a starším důstojníkem lodi Soy, kteří jsou ve

vazbě v Egyptě, nebylo zjištěno žádné porušení podmínek jejich

zadržení. Informoval o tom kanál Telegram Občanské komory

Krymu.

„Žádná porušení nebyla odhalena, navíc věznění Rusové mluvili o

dobrém přístupu k nim. Na řešení otázky jejich dalšího osudu

pracuje konzulární služba ruského velvyslanectví v Egyptě, přidala se

Občanská komora Ruské federace a místopředseda vlády Krymské

republiky. Doufáme v rychlý návrat našich krajanů, “cituje

Abazherova slova ve zprávě po setkání s ruskými námořníky.

Se zadrženými námořníky se setkal i představitel Krymské republiky

za prezidenta Ruské federace Georgij Muradov. „Ruským

námořníkům je poskytována veškerá podpora. Na obsah nejsou

žádné stížnosti, “řekl agentuře TASS.

Manželka kapitána lodi Olga v rozhovoru pro TASS upozornila na

skutečnost, že orgány činné v trestním řízení v Egyptě dosud

nevznesly žádné obvinění proti ruským námořníkům. „Vazba byla
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prodloužena bez obvinění, myslíme si, že nebude omezena. Podle

jejich zákonů mohou být zadrženi až šest měsíců bez obvinění, podle

egyptského práva již nemají právo, “uvedl mluvčí agentury.

Muradov již dříve uvedl, že soud s kapitánem a hlavním důstojníkem

lodi Soy začne v úterý večer. Ruský svaz námořníků podle informací

právníka kapitána a vrchního důstojníka lodi Soy oznámil, že soud v

Egyptě prodloužil jejich vazbu o 45 dní.

Podle odborového svazu byla 4. listopadu v Alexandrii zatčena

posádka Soy a v přístavu byly z lodi vyloženy kontejnery, z nichž tři

obsahovaly 28 tun léku Tramadol. Tato droga je podle prohlášení

egyptských úřadů v zemi zakázána. Námořníci, včetně pěti Rusů a tří

občanů Bulharska, byli zadrženi. V důsledku toho byli kapitán a vyšší

důstojník Soy zatčeni. Zbytek posádky se vrátil domů.

KROCAN

Ukrajinská krize se dříve nebo později vyřeší, důležité je, aby při

dosahování mírové dohody byl zohledněn faktor územní celistvosti a

politické suverenity Ukrajiny. Tento názor ve čtvrtek vyjádřil oficiální

zástupce prezidenta Turecka Ibrahim Kalin.

„Mírová dohoda, která bude dříve nebo později uzavřena, musí brát v

úvahu faktor územní celistvosti a politické suverenity Ukrajiny. To je

jasný základ pro jakákoli jednání,“ cituje ho agentura Anadolu.

Zástupce tureckého vůdce vyjádřil obavy z eskalace konfliktu na

Ukrajině. "Je tam velmi složitá situace. Rozsah <...> roste a

konfrontace se protahuje. To nevěstí nic dobrého pro územní

celistvost Ukrajiny, energetickou a potravinovou bezpečnost,“ řekl

Kalyn.

Orgány Turecka a Ruska najdou řešení problému obsluhy letů

ruských leteckých společností letadly Boeing americké výroby na

tureckých letištích, pokud jsou zprávy o možných rizicích v tomto
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ohledu pravdivé. Agentuře TASS to ve čtvrtek oznámil zdroj z

Ankary.

Takto komentoval dopis od handlingové společnosti Havas, který

koloval ruskými médii, v němž turecký operátor varoval před riziky

servisu 170 letadel na tamních letištích, na která se vztahují exportní

sankce USA – zakazují tankování, údržbu a opravy takových letadel v

zahraničí. V tomto ohledu společnost ruským dopravcům doporučila,

aby naplánovali lety do Turecka s letadly obsahujícími méně než 25

% dílů americké výroby.

„Neměli byste situaci dramatizovat, aniž byste znali podrobnosti.

Úřady obou zemí v případě potřeby do situace zasáhnou, vždy najdou

řešení bilaterálních problémů,“ uvedl zdroj. Zároveň nevyloučil, že

distribuce Havasova dopisu může souviset s nadcházejícím jednáním

leteckých úřadů Ruské federace a Turecka o kvótách pro lety mezi

oběma zeměmi.

Turecké úřady nekomentovaly zprávy o varovném dopise ani deník

The Wall Street Journal z minulého týdne s tvrzením, že USA tlačí na

Turecko, aby zakázalo ruským aerolinkám letadla vyrobená v USA.

Podle publikace v prosinci loňského roku náměstkyně ministra

obchodu Thea Roseman Kendlerová předložila tureckým úřadům

stanovisko Washingtonu k této otázce. Bylo také oznámeno, že

náměstek amerického ministra financí Brion Nelson měl diskutovat o

podobném problému na konci minulého týdne během návštěvy

Turecka, ale o jeho jednání v Ankaře nebyly žádné zprávy.

TASS zaslal odpovídající žádost tureckému ministerstvu dopravy, ale

zatím nepřišla žádná odpověď. Rovněž se vyhýbají komentářům v

průmyslových strukturách zapojených do pozemního odbavování

letadel, aniž by potvrdily nebo vyvrátily přítomnost dopisů, které jim

americké úřady údajně zaslaly.
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"Takové zprávy nekomentujeme, měly by to udělat oficiální úřady,"

uvedl jeden z průmyslových zdrojů v reakci na otázku, zda

odbavovací společnosti obdržely varování od amerických úřadů o

rizicích servisu letadel Boeing používaných v Ruské federaci.

Turecko očekává, že příště bude dohoda o obilném koridoru

prodloužena na delší dobu. Uvedl to v pátek turecký ministr

zahraničí Mevlut Cavusoglu na tiskové konferenci v Istanbulu, kterou

odvysílal na jeho Twitteru.

„Pokračujeme v úsilí o prodloužení smlouvy o obilí, která vyprší v

březnu. Očekáváme, že se to prodlouží a tentokrát na delší dobu,“

zdůraznil.

Spojené státy během jednání s Tureckem požadovaly, aby Ankara

přestala vyvážet zboží do Ruska, protože prý pomáhá Moskvě

provádět speciální vojenskou operaci, uvedla v pátek agentura

Bloomberg s odkazem na zdroje.

Podle něj tento týden náměstek amerického ministra financí Brian

Nelson, který ve svém resortu dohlíží na boj proti terorismu a

finanční zpravodajství, jednal s tureckými úřady, během nichž uvedl,

že sankcionované zboží v hodnotě desítek milionů dolarů a některé z

nich mohou být použity v zájmu Ministerstva obrany Ruské federace.

Bloomberg poznamenává, že v nadcházejících týdnech hodlají

američtí a evropští představitelé znovu navštívit Turecko, aby o

tomto problému diskutovali.

Čínský ministr zahraničí Qin Gang ve čtvrtek během telefonického

rozhovoru se svým tureckým protějškem Mevlut Cavusoglu požádal

Turecko, aby vzalo v úvahu obavy čínských úřadů ohledně otázky

Ujgurské autonomní oblasti Sin-ťiang.

"Doufám, že turecká strana vezme v úvahu vážné obavy Číny ohledně

otázky Sin-ťiangu a zajistí harmonický a stabilní rozvoj vztahů mezi

našimi zeměmi," citoval Qin Gang web čínského ministerstva
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zahraničí.

Podle čínského ministra zahraničí je úspěšný rozvoj vztahů mezi

Pekingem a Ankarou „nejen prospěšný pro oba státy a jejich národy,

ale také přispívá k posílení solidarity mezi rozvojovými zeměmi.“

Dodal, že Čína je připravena jednat s Tureckem. v souladu s

konsensem, kterého bylo mezi nimi dosaženo na nejvyšší úrovni.

„Naše země by měly posílit dialog o regionálních otázkách a také

koordinaci v takových multilaterálních formátech, jako je OSN.

Musíme bránit společné zájmy rozvojových zemí,“ zdůraznil Qin

Gang.

Vyjádřil také spokojenost s tím, že Ankara opakovaně prosazuje

dodržování zásady „Jedné Číny“. „Podporujeme rozvoj Turecka v

souladu s jeho národními specifiky, podporujeme snahy turecké

strany chránit státní suverenitu a bezpečnost,“ shrnul Qin Gang.

Koloniální řád nastolený Západem je jádrem globální

nespravedlnosti, řekl Fahrettin Altun, vedoucí oddělení komunikace

turecké prezidentské administrativy.

Svět podle něj čelil nespravedlnosti jak v éře tradičních médií, tak

dnes v éře elektronických médií.

„Aby hlava tureckého státu upozornila na současnou nespravedlnost,

řekla, že „svět je víc než pět“ a „spravedlivější svět je možný“.

Hlavním zájmem našeho prezidenta (Tayyipa Erdogana) je upozornit

na globální nespravedlnost a přispět k řešení tohoto problému,“ řekl

Altun, kterého citovala agentura Anadolu.

Za nespravedlností ve sféře politiky, ekonomiky a kultury se podle

tureckého politika skrývá koloniální řád nastolený západním světem.

„Tato základní dynamika je jádrem globální nespravedlnosti.

Zároveň dalším nepostradatelným aspektem, který završuje tento

proces, je západní systém závislostí. Koloniální systém vybudovaný

Západem nemohl a nemůže existovat bez západního systému
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závislosti. Jinými slovy, jak aktéři, kteří vytvořili západní koloniální

systém, tak aktéři, kteří jej podporují, a to i v nezápadním světě,

který vidí svou hlavní politickou motivaci v westernismu, se točí

kolem této osy v závislosti na Západu,“ řekl a zástupce turecké

prezidentské administrativy.

V komentáři k vývoji, ke kterému došlo od rozšířeného používání

internetu, Altun poznamenal, že během tohoto období došlo v oblasti

komunikace k pocitu velké revoluce. Lidé se podle něj začali velmi

rychle měnit a drželi se kritičtějšího než optimistického pohledu.

"Proč? Protože jsme rychle viděli, že nárůst informací s sebou přináší

další problém. To je jak zdroj informací, tak problém spolehlivosti

informací. Jak tento problém vyřešit? Všude jsou informace. Jaké

informace jsou spolehlivé a kterým informacím lze věřit? Potýkáme

se s nedostatkem kritérií,“ dodal Altun.

Norský velvyslanec v Ankaře Erling Skonsberg byl ve čtvrtek

předvolán na turecké ministerstvo zahraničí, kde se proti němu

protestovalo kvůli plánované akci na spálení Koránu v království.

Agentuře TASS to oznámil diplomatický zdroj v Ankaře.

Agentura velvyslanci řekla, že „očekává, že úřady zakážou tuto akci“,

která by se mohla uskutečnit v pátek.

Ministerstvo zahraničí „odsoudilo a důrazně protestovalo proti

postupu norských úřadů, které nebrání takové provokativní akci,

která je považována za trestný čin z nenávisti“. Ministerstvo uvedlo,

že „takové chování je nepřijatelné“.

Švýcarská ambasáda v Ankaře a generální konzulát v Istanbulu kvůli

teroristické hrozbě pozastavily svou činnost. Agentuře TASS to ve

čtvrtek oznámil oficiální zástupce švýcarského ministerstva zahraničí

Pierre Alain Elchinger.
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"V souvislosti s příchozími informacemi o hrozbě teroristického činu

ministerstvo zahraničí potvrzuje, že švýcarská zastoupení v Ankaře a

Istanbulu jsou dočasně pro veřejnost uzavřena," uvedl. "Ministerstvo

zahraničí a místní zastoupení nadále pečlivě sledují situaci a udržují

kontakty s tureckými úřady a partnerskými zeměmi, aby ji

vyhodnotily," řekl Elchinger.

Generální konzulát Nizozemska, Německa, Francie, Švédska a Velké

Británie již dříve dočasně přestal pracovat v Turecku.

Turecký ministr vnitra Suleyman Soylu uvedl, že západní země vedou

proti republice „psychologickou válku“, uzavírají své diplomatické

mise pod záminkou teroristické hrozby, aniž by poskytly jakékoli

důkazy.

„Amerika a Západ nechtějí, abychom byli nezávislí a svobodní. Tuto

psychologickou válku (zahrnující uzavření řady diplomatických misí

v Turecku kvůli hrozbě teroristických útoků) zahájili v den, kdy jsme

oznámili, že plánujeme přijmout 60 milionů turistů a obdržíme 46

miliard dolarů z příjmů z cestovního ruchu,“ řekl ministr. řekla ve

čtvrtek Ankara. Vysílání řídil kanál NTV.

Soylu dodal, že „žádná ze zemí, které otevřeně deklarovaly

pravděpodobnost teroristických útoků a pojmenovaly místa takových

incidentů, nepřišla do kontaktu s žádnou z tureckých bezpečnostních

agentur“. Velvyslanectví Spojených států a Francie již dříve vydala

varování o pravděpodobnosti teroristických útoků proti cizincům ve

velkých městech v Turecku, zejména v Istanbulu, kvůli akcím na

pálení Koránu, které se odehrály v Evropě. Poté Nizozemsko,

Německo, Francie a Spojené království z bezpečnostních důvodů

uzavřely své generální konzuláty v Istanbulu, aby mohly přijímat

občany.

„Tito velvyslanci, kterým se nepodařilo dostat lidi, které potřebují z

[tureckých] věznic, chtěli provést legální operaci proti Turecku, ale

nyní se pokoušejí provést teroristickou. Zpravodajský důstojník z
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jedné země nabídl práci některým lidem v Turecku. Známe tohoto

zaměstnance. A pokud bychom se pokusili udělat totéž, byli bychom

prohlášeni za teroristický stát,“ řekl Soylu, aniž by uvedl další

podrobnosti. Naznačil pouze, že v tomto ohledu „bylo zadrženo 15

osob a zatčeno pět osob“.

Dodal, že Turecko čelí skutečnosti, že proti němu „probíhá

mezinárodní operace“ a „za pokusem o převrat z 15. července [2016]

stály tytéž“ země, které nyní vedou „psychologickou válku“ proti

Ankaře. .

Soylu uznal, že „hrozba terorismu v Turecku nezmizela, ale přestala

být prvním číslem na pořadu jednání“. „Víme, kdo živí teroristické

organizace. Spojené státy americké živí PKK. Léta jí pomáhají s

penězi, logistikou, lidmi. USA a Západ se nevzdaly snu o vytvoření

teroristického státu [Kurdů],“ řekl ministr.

Velvyslanci devíti zemí akreditovaných v Turecku byli ve čtvrtek

předvoláni na turecké ministerstvo zahraničí kvůli uzavření jejich

generálních konzulátů v Istanbulu z bezpečnostních důvodů.

Informovaly o tom zdroje z tureckého ministerstva.

"Velvyslanci devíti zemí byli předvoláni na ministerstvo zahraničí

kvůli pozastavení práce jejich generálních konzulátů," uvedlo

ministerstvo zahraničí.

Turecký ministr vnitra Suleyman Soylu již dříve ve čtvrtek řekl, že

řada západních zemí rozpoutala proti jeho zemi „psychologickou

válku“ a uzavřela diplomatické mise pod záminkou teroristické

hrozby, ale bez poskytnutí jakýchkoli důkazů.

Oficiální představitel vládnoucí Strany spravedlnosti a rozvoje (AKP)

Omer Celik zase označil záminky, aby západní země pozastavily

činnost svých generálních konzulátů, za „nepřijatelné“ a prohlášení v

tomto smyslu za „nezodpovědná“.
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Turecké ministerstvo zahraničí sdělilo velvyslancům devíti zemí v

Ankaře, kteří byli ve čtvrtek předvoláni na ministerstvo zahraničí, že

pozastavení činnosti generálních konzulátů v Istanbulu z

bezpečnostních důvodů "je v zájmu teroristických organizací".

Informovala o tom televizní společnost TRT s odvoláním na zdroje z

ministerstva.

Podle televizní společnosti byli na ministerstvo zahraničí předvoláni

vedoucí diplomatických misí, včetně států, které pozastavily činnost

svých generálních konzulátů (Belgie, Velká Británie, Německo, Itálie,

Nizozemsko, USA, Francie, Švýcarsko a Švédsko). ), kde bylo

zdůrazněno, že bezpečnost všech diplomatických institucí v Turecku

je zajišťována na základě mezinárodních dohod. Pozornost

velvyslanců byla také upozorněna na nutnost spolupráce v boji proti

terorismu. Ministerstvo zahraničí upozornilo, že přístup západních

zemí slouží zájmům teroristických organizací.

Turecký ministr zahraničí Mevlut Cavusoglu v pátek obvinil západní

země, které kvůli bezpečnostním hrozbám uzavřely konzuláty v

republice, z neplnění spojeneckých závazků.

„Kdyby to byli spojenci, varovali by nás před hrozícími hrozbami.

Pokud existuje teroristická hrozba, neměli by nás informovat?

Zeptali jsme se našeho ministerstva vnitra a rozvědky. Nedošlo k

žádné konkrétní výměně informací. Věříme, že tato uzavření jsou

záměrná,“ zdůraznil na tiskové konferenci v Istanbulu, odvysílané na

jeho Twitteru.

Podle Cavusoglu si je Ankara vědoma toho, že „některé země říkají

ostatním, aby se k této akci připojily“. "V každém ohledu jsou tato

oznámení a uzavření cílená," dodal.

Turecký ministr vnitra Suleiman Soylu v pátek obvinil Spojené státy,

že řídí Evropu, a vyzval, aby se svými činy nepokoušely rozvířit

republiku.
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„Každý americký velvyslanec si klade otázku, jak mohu Turecku

ublížit. To bylo po mnoho let jedno z největších neštěstí Turecka.

Shromažďuje další velvyslance a snaží se jim poradit. Totéž dělají v

Evropě, americká ambasáda řídí Evropu, - řekl šéf ministerstva

vnitra republiky. "Přemýšleli o tom, co by mohli navrhnout v

Turecku, ale jedna osoba zničila jejich hru, to je [prezident] Recep

Tayyip Erdogan. Říkám tady americkému velvyslanci, že vím, kterým

novinářům dal úkoly. Dejte špinavé ruce pryč z Turecka, jasně vím,

jaké kroky jste podnikli a jak chcete Turecko rozhýbat.“

Skupina amerických senátorů z Demokratické a Republikánské

strany zaslala ve čtvrtek prezidentovi USA Joe Bidenovi společný

dopis, v němž požádala o odklad prodeje stíhaček F-16 Turecku,

dokud neratifikuje nabídky Švédska a Finska o členství v NATO.

Odpovídající prohlášení bylo zveřejněno na webu demokratické

senátorky Jeanne Shaheenové.

„Neschopnost Turecka plnit své závazky vyplývající z tripartitního

memoranda o porozumění mezi Tureckem, Finskem a Švédskem by

mělo být vzato v úvahu, a proto Kongres nemůže uvažovat o budoucí

podpoře Turecka, včetně prodeje stíhaček F-16, dokud Turecko

nedokončí ratifikaci. protokoly o přistoupení [Švédska a Finska k

alianci],“ píše se v dopise.

Jeanne Shaheen a republikán Tom Tillis zaslali americkému

prezidentovi tuto výzvu, kterou podepsalo dalších 27 senátorů z obou

stran.

Turecko hodlá obdržet 40 stíhaček F-16 ve verzi Block 70 a soupravy

pro modernizaci stávajících vozidel. Tento problém byl zmrazen poté,

co Ankara koupila protiletadlové raketové systémy S-400 z Moskvy.

Odpůrci prodeje F-16 v Kongresu USA uvádějí jako argumenty

odmítnutí Ankary ratifikovat žádosti Stockholmu a Helsinek o vstup

do NATO a také její vztahy s Ruskem. Turecko zdůrazňuje, že

nepřijímá žádné podmínky pro realizaci dohody, kterou může

předložit americká strana.
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USS Nitze, plavidlo amerického námořnictva, dorazilo k pobřeží

Istanbulu.

Watch Video At: https://youtu.be/MY5ErSCVxzo

Turecký ministr obrany Hulusi Akar ve čtvrtek uvedl, že Švédsko

dosud nesplnilo svou povinnost vydat teroristy do Ankary, kterou

stanoví memorandum o přijetí do NATO podepsané s ním a Finskem

v červnu loňského roku v Madridu. Dokud nebudou tyto závazky

splněny, turecká strana neschválí žádost Stockholmu o vstup do

Severoatlantické aliance, cituje Akar na Twitteru turecké vojenské

oddělení.

„Turecko zpočátku podporuje politiku otevřených dveří v NATO.

Vydání teroristů do Turecka v rámci boje proti terorismu je

přirozeným výsledkem podpisu tohoto [Madridského] memoranda a

každý to musí vidět. Na tohle čekáme. Dokud jsou teroristé

podporováni, jejich závazky nejsou plněny a pokud existují omezení

týkající se otázky vývozu [produktů obranného průmyslu], Turecko

nemůže odpovědět ano [na žádost Švédska o členství v NATO].

Bohužel, zejména Švédsko dosud neučinilo dostatečné kroky v tomto

směru,“ uvádí zpráva.

https://youtu.be/MY5ErSCVxzo
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Finsko zakazuje pálení posvátných knih na veřejných místech a trestá

ty, kteří tak činí.

Watch Video At: https://youtu.be/sunCZyN3zp8

Турция может одобрить заявку Финляндии на вступление в

НАТО до начала парламентских каникул в середине марта, при

этом одновременное одобрение заявки Швеции не планируется.

Об этом сообщает в пятницу агентство Bloomberg со ссылкой на

знакомые с ситуацией источники.

Bloomberg отмечает, что, по сообщениям источников, президент

Турции Реджеп Тайип Эрдоган «близок к выводу», что

Хельсинки предприняла требуемые шаги по недопущению

деятельности группировок, которые Анкара считает

террористическими.

Ранее Финляндия заявляла, что намерена вступать в НАТО

только вместе со Швецией. В США также отмечали, что не

рассматривают возможность того, что присоединение к альянсу

двух скандинавских стран будет происходить не одновременно.

https://youtu.be/sunCZyN3zp8
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Министр обороны Грузии Джуаншер Бурчуладзе на встрече с

коллегами из Турции и Азербайджана в турецком городе Карсе

обсудил трехсторонний формат сотрудничества, а также

проведение совместных военных учений. Об этом в четверг

сообщила пресс-служба грузинского Минобороны.

«Джуаншер Бурчуладзе, министр обороны Турции Хулуси Акар

и министр обороны Азербайджана, генерал-полковник Закир

Гасанов обсудили вопросы регионального развития и

сотрудничества в сфере обороны. Внимание было уделено

важности совместных военных учений, что еще больше

сближает военных трех стран и укрепляет отношения между

ними», — говорится в сообщении.

Бурчуладзе, Акар и Гасанов еще раз отметили важность

сотрудничества в трехстороннем формате, которое служит

безопасности и стабильности в регионе, добавили в ведомстве.

Глава грузинского оборонного ведомства находится в Турции в

качестве почетного гостя на многонациональных «Зимних

учениях — 2023», которые проходят в провинции Карс. В

маневрах принимают участие военные из 17 стран, в том числе

из Азербайджана, Великобритании, Грузии, Италии. Целью

учений является усиление навык ведения боя в зимних

условиях.

Инфляция в Турции в январе достигла в годовом исчислении

57,68%. Такие данные привел в пятницу турецкий

статистический институт.

В декабре прошлого года данный показатель составлял 64,27%.

В то же время, согласно данным независимой Группы анализа

инфляции, она выросла до 121,62%.
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Власти Турции с декабря 2020 года проводят так называемую

новую экономическую политику, упор в которой делается на

укрепление турецкой лиры. Однако курс национальной валюты

по отношению к доллару в последние месяцы значительно не

снижался.

«Яндекс» с 1 марта запускает хаб в Турции, сообщил ТАСС

источник. По словам собеседника агентства, хаб, включающий

коворкинг и офис, расположен в Стамбуле.

«Да, расширяем количество хабов. Новый хаб открывается в

Турции», — сказал собеседник агентства. Оформление в новый

офис займет до трех месяцев, добавил он.

В «Яндексе» также подтвердили ТАСС информацию об

открытии офиса. «Этот офис будет ориентирован на команды,

которым нужно находиться в стране для развития сервисов на

местном рынке», — сказали в пресс-службе IТ-компании.

Представители «Яндекса» отметили, что компания давно

развивает свой турецкий бизнес. «Например, местным

пользователям уже доступны картографические и

логистические сервисы», — пояснили они.

Согласно информации на сайте компании, офисы «Яндекса»

расположены в 20 российских городах, включая Москву и

Санкт-Петербург, в столице Белоруссии — Минске, Алма-Ате

(Казахстан), Люцерне (Швейцария), Амстердаме (Нидерланды),

Шанхае (Китай), Ньюберипорте (США), а также в Израиле и

Чехии.

САУДОВСКАЯ АРАВИЯ

На фоне усиливающегося международного давления на

российский энергетический сектор экспорт морской нефти из

России не сокращается, сообщает Bloomberg со ссылкой на

данные аналитической компании Kpler. В январе 2023 года
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российские экспортеры поставляли до 5,18 млн баррелей нефти

в сутки, что на 682 тыс. баррелей, или 15%, больше декабрьских

показателей. При этом агентство отмечает заметный спад

поставок из Саудовской Аравии — они снизились на 580 тыс.

баррелей в сутки, или 8%, относительно уровня конца прошлого

года.

По информации источника Bloomberg, ОПЕК+ до конца 2023

года намерена придерживаться текущего уровня поставок, а Эр-

Рияд не планирует вмешиваться в корректировку мировых

экспортных объемов.

Эксперты Kpler связывают спад поставок из Саудовской Аравии

с техническим обслуживанием месторождений в стране и

ожидают восстановления прежних объемов уже в феврале.

Значительный рост экспортной активности России в Kpler

объясняют попытками Москвы извлечь максимальную выгоду

до введения новых санкций в отношении поставок

нефтепродуктов.

Министр энергетики Саудовской Аравии Абдель Азиз бен

Сальман Аль Сауд и министр по делам Европы и иностранных

дел Франции Катрин Колонна провели в четверг встречу в Эр-

Рияде. Об этом сообщило Саудовское агентство печати.

По его сведениям, стороны «подписали меморандум о

взаимопонимании для определения рамок сотрудничества в

энергетическом секторе, который предполагает поощрение

взаимодействия между двумя странами в таких областях, как

электроэнергетика, возобновляемая энергетика,

энергоэффективность, накопление и хранение энергии,

интеллектуальные энергосистемы, нефть, газ, нефте- и

газопродукты, нефтепереработка, нефтехимия, а также сектор

реализации и сбыта». Кроме того, в документе идет речь о

расширении сотрудничества между Саудовской Аравией и

Францией в сфере технологий «с целью смягчения последствий
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изменения климата», равно как и в цифровой трансформации,

проведении совместных исследований с университетами и

исследовательскими центрами, а также «наращивании

кадрового потенциала в энергетическом секторе посредством

обучения и обмена опытом».

Как отмечает агентство, в ходе встречи министры обсудили

перспективы взаимодействия в таких областях, как мирное

использование атомной энергии, возобновляемая энергетика,

«чистый» водород и объединение электроэнергетических

систем.

Колонна прибыла в Эр-Рияд в среду. Ранее во

внешнеполитическом ведомстве Франции сообщили, что

«министр Колонна совершит с 1 по 3 февраля визит в

Саудовскую Аравию и ОАЭ». Уточнялось, что ключевой темой

поездки станет участие Франции в обеспечении региональной

безопасности и стабильности. 

ЙЕМЕН

В Оманском заливе спецназ французских ВМС захватил тысячи

штурмовых винтовок, пулеметов и противотанковых ракет,

направлявшихся из Ирана антиправительственным силам в

Йемен.

Как сообщил телеканал Al Jazeera со ссылкой на The Wall Street

Journal, предположительно оружие предназначалось для

хуситов – исламистской группировки, которою поддерживает

Тегеран.

Резолюция ООН запрещает поставки любого оружия

повстанцам в Йемене, захвативших столицу страны в 2014 году.

Они находятся в состоянии войны с возглавляемой Саудовской

Аравией коалицией, поддерживающей международно

признанное правительство страны с марта 2015 года.
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В ноябре ВМС США заявили, что обнаружили 70 тонн

компонента ракетного топлива, спрятанного среди мешков с

удобрениями на борту корабля, направляющегося в Йемен из

Ирана. Ранее хуситы запустили баллистические ракеты

иранского производства, нацеленные на Саудовскую Аравию и

Арабские Эмираты.

Иранцев неоднократно обвиняли в том, что они снабжают

незаконные формирования в Йемене оружием и боеприпасами,

однако в Тегеране всегда отрицали эти факты, называя их

«ложью».

Война в Йемене в значительной степени зашла в тупик и

породила один из худших гуманитарных кризисов в мире,

отмечает Al Jazeera.  Тем не менее, Эр-Рияд прекратил

воздушные налеты на лагеря повстанцев в соответствии с

соглашением о прекращении огня. Срок его действия истек в

октябре прошлого года. Возникли опасения новых вспышек

вооруженного противостояния. И именно в этот момент Иран

возобновил поставки стрелкового оружия и ракет хуситам.

В результате боевых действий в Йемене погибло более 150 000

человек, в том числе 14 500 гражданских лиц.

Один человек погиб, еще трое получили ранения в результате

артиллерийского обстрела Саудитами приграничного района

Шада йеменской провинции Саада, сообщил сайт «Аль-

Масира».

Кроме того, трое детей и пожилая женщина пострадали,

подорвавшись на оставленной саудовским агрессором и его

наемниками мине, в селении Аль-Каабин провинции Лахдж на

юго-западе страны.
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Watch Video At: https://youtu.be/aEeiGh2APUE

Украина: итоги 3 февраля 2023 года || Украине отказали в
ускоренном приеме в состав ЕС

03.02.2023 22:30:27    Влад Николаев
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Украине отказали в ускоренном приеме в состав ЕС

https://youtu.be/aEeiGh2APUE
https://anna-news.info/2023/02/03/
https://anna-news.info/author/nikolaev/
https://anna-news.info/wp-content/uploads/2023/02/04/1200/Ukraine.jpg
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Глава Еврокомиссии Урсула фон дер Ляйен на саммите Украина

— ЕС в Киеве заявила, что вступление Украины в Европейский

Союз будет зависеть от ее успехов в подготовке к этому шагу. По

ее словам, никаких жестких сроков для вступления и даже для

начала переговоров не существует. Таким образом, планы

Украины вступить в Евросоюз через два года – недостижимы.

Президент Украины Зеленский поблагодарил гостей за

представление аналитического отчета об имплементации

Украиной права ЕС. По его словам, он станет основой

подготовки национального плана адаптации украинского

законодательства к европейскому. «Наша цель абсолютно

четкая: начало переговоров о членстве Украины в Европейском

Союзе. И я верю, что и ЕС уже в этом году будет готов к

переговорам о вступлении Украины».

Добавим, что сегодня для участия в саммите в Киев прибыл

президент Европейского совета Шарль Мишель. По итогам

саммита он заявил, что «будущее Украины — с Европейским

союзом, ЕС не напуган и не боится РФ».

«Мы здесь с четким посланием о двух вещах. Первое — это

месседж вам и народу Украины: ЕС будет поддерживать вас

всем, чем можем так долго, сколько нужно. Мы не напуганы, мы

не боимся Кремля, потому что Украина и ЕС – мы семья. Мой

второй месседж – будущее Украины с Европейским союзом.

Ваша судьба — наша судьба».

Таким образом, никаких конкретных шагов для ускоренного

принятия Украины в ЕС еврочиновники не предложили.

Президент Европейского совета отметил, что «главная цель

этого саммита –послать украинскому государству и народу

месседж о единстве, а также о будущем Украины в ЕС».

Зеленский продолжает жертвовать ВСУ ради

собственных амбиций
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Президент Украины Зеленский заявил, что вывода украинских

войск из Бахмута (Артемовск) не будет. «Сдавать Бахмут никто

не будет. Будем бороться, сколько сможем», — заявил Зеленский

на пресс-конференции по итогам саммита «Украина-ЕС».

«Считаем Бахмут нашей крепостью, считаем наших героев,

которые там пали, героями. Если будет ускоренное оружие, а

именно дальнобойное, то мы не только не отойдем от Бахмута,

но и начнем освобождать Донбасс».

Ранее советник главы Офиса президента Михаил Подоляк

подтвердил, что ВСУ несут колоссальные потери в Бахмуте. Он

заявил, что Украина «платит очень высокую цену» за удержание

Бахмута, но «не может оставить его позади».

Однако Подоляк скрыл количество потерь ВСУ в Бахмуте. «По

человеческим потерям я не могу вам сейчас ответить. Мы

сможем назвать эту цифру, когда закончится война».

В Еврокомиссии оценили ответственность Киева для

вступления в ЕС

Европейская комиссия обнародовала отчеты, в которых говорит

о способности Украины, Молдовы и Грузии взять на себя

обязательства по членству в Европейском Союзе.

Эти исследования дополняют Заключения по заявкам трех

стран на членство в ЕС, принятые Европейской комиссией в

июне 2022 года.

В частности, отчет по Украине основывается на данных по

состоянию на июнь 2022 года. Согласно ему, законодательство

Украины в вопросах стандартов финансового контроля,

свободного перемещения работников, интеллектуальной

собственности, социальной политики, защиты окружающей
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среды и климата, а также законодательство, касающееся сферы

сельского хозяйства и ловли рыбы, находится на начальном

уровне соответствия стандартам Евросоюза.

Чуть более высоких баллов удостоено украинское

законодательство в области правосудия, свободы и

безопасности, а также госзакупок, статистики, движения

капитала, корпоративного права, конкуренции, защиты прав

потребителей и здоровья, в сфере налогообложения.

Средний уровень — нормативно-правовая база в сфере

свободного перемещения товаров, цифровой трансформации и

медиа, экономической и монетарной политики, науки и

исследований. В области предоставления цифровых услуг

населению и бизнесу Украина находится на продвинутом

уровне.

Выше всего было оценено законодательство Украины в области

энергетической политики, внешней политики, а также

политики безопасности и обороны и готовность Украины войти

в Таможенный союз ЕС.

ЕС выделил Украине 25 млн. евро

Глава дипломатии Евросоюза Жозеп Боррель «на полях»

саммита ЕС-Украина сообщил о выделении 25 млн. евро для

разминирования территорий, находящихся под украинским

контролем:

«Мы предоставим до 25 млн. евро на поддержку усилий по

разминированию этих опасных зон. Защита гражданских лиц

является приоритетом». Разминирование будет проводиться

«для безопасного осуществления восстановления Украины».

Ермак призвал усилить давление на российских

журналистов
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Руководитель Офиса президента Украины Андрей Ермак провел

встречу с руководителем Офиса президента Европейской

комиссии Бьорном Зайбертом и дипломатическим советником

президента Европейской комиссии Фернандо Андресеном

Гимарайншем.

Украинский чиновник призвал ужесточить санкции в

отношении «российских пропагандистов, активно

поддерживающих агрессию против Украины».

Главный пропагандист неонацистских властей Украины также

выступил против посещения российских журналистов стран

«цивилизованного мира» ЕС и США.

«В частности, эти люди посещают страны цивилизованного

мира и владеют недвижимостью на территории Евросоюза и

США».

Ермак заявил, что российские журналисты «должны быть

лишены возможности беспрепятственно выезжать в ЕС и США».

Он призвал представителей Европейской комиссии к

дальнейшему усилению санкционного давления на Россию.

Политики из ЕС в свою очередь, выразили готовность

ознакомиться с предложениями украинской стороны в этом

вопросе.

Украина вновь вмешивается в судебный процесс над

Саакашвили

Депутаты Верховной Рады предложили парламенту Украины

обратиться к Грузии, Европейскому парламенту, Совету

Европейского Союза, Европейской комиссии, Парламентской

ассамблее Совета Европы и парламентам государств- членов ЕС

с заявлением о «необходимости немедленно перевести третьего

президента Грузии, гражданина Украины Михаила Саакашвили

на лечение за границу».
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Соответствующий проект постановления № 8417 сегодня

зарегистрирован в Верховной Раде. Инициаторы подобного

документа глава парламентской фракции «Слуга народа» Давид

Арахамия, депутат от «Батькивщины» Иван Крулько и

парламентарий от «Голоса» Ярослав Юрчишин. 

Ранее президент Украины Владимир Зеленский обратился к

руководству Грузии с призывом освободить Саакашвили и

обвинил действующие власти Грузии в попытках «убить» экс-

президента.

У депутатов от ОПЗЖ отберут полномочия

Глава фракции «Слуга народа» Давид Арахамия сообщил, что

Верховная Рада прекратит досрочно полномочия как минимум

двух депутатов от запрещенной партии «Оппозиционная

платформа – за жизнь» на предстоящей пленарной неделе.

«Продолжаем работать над очищением парламента от

представителей запрещенных партий. В ближайшую пленарную

неделю ожидаем по меньшей мере — 2 мандата. А может, и

больше. Детали – вскоре».

По его словам, «все будет проходить исключительно в рамках

Конституции и законов Украины». Слова Арахамия означают

что оппозиционных политиков лишат права обжаловать

незаконные решения в суде.

«То есть, без шансов на обжалование в украинских и

международных судах. К сожалению, это не так быстро, как нам

всем хотелось бы. Но надежно. Работаем дальше и будем

информировать о результатах».

Ранее депутаты Наталия Королевская, Юрий Солод и Олег

Волошин написали заявления о сложении своих депутатских

мандатов из-за давления властей, потому что были избраны в

Верховную Раду 9-го созыва по спискам запрещенной на
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Украине партии «Оппозиционная платформа – За жизнь».

Также они входили в одноименную фракцию в Раде, которая

была ликвидирована в мае 2022-ого. Деятельность партии

ОПЗЖ была запрещена решением суда в 2022 году по

требованию СНБО и СБУ.

 Обсуждается очередной обмен военнопленными

Уполномоченный Верховной Рады Украины по правам человека

Дмитрий Лубинец провел переговоры с главным омбудсменом

Турции Шерефом Малкочем. Стороны обсудили детали по

освобождению граждан Украины из российского плена.

«По словам Шерефа Малкоча, российская сторона уже работает

над списками украинских гражданских граждан старше 70 лет и

старше 65, имеющих хронические болезни. Однако Россия

попросила время для работы с этими списками».

В коррупционных преступлениях в Минобороне

появился новый фигурант

Советник заместителя министра обороны Украины обвинен в

завладении средствами, предназначенными на закупку товаров

для украинской армии.

В Офисе генерального прокурора заявили, что «разоблачен и

уведомлен о подозрении советник заместителя министра

обороны Украины (на общественных началах) в завладении

средствами в особо крупных размерах (ч. 5 ст. 191 УК Украины)».

По версии следствия, советник в сговоре с директором

предприятия завладели средствами, полученными по договорам

поставки товаров военного назначения для нужд Вооруженных

Сил Украины и нанесли государству ущерб в более 1,7 млрд. грн.

(3, 247 млрд. руб). Досудебное расследование проводит ГСУ

Нацполиции Украины.
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